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Inleiding

Voor dit jaar maakt de griffie weer een griffieplan. Allereerst bedoeld voor de griffie zelf, 
zodat we weten wat onze doelen en ambities zijn en wat we in 2023 meer concreet met 
elkaar gaan doen. Het griffieplan vormt ook de basis voor de begroting van de griffie, die 
we gelijk willen laten lopen met de gemeentelijke begrotingscyclus (jaarplan 2023 ter 
input voor de begroting 2024-2027). Maar het jaarplan is er ook om aan onze 
opdrachtgever, de raad, te laten zien wat zij van de griffie kunnen verwachten. De raad 
wordt gevraagd in te stemmen en prioriteiten en wensen kenbaar te maken. In dit 
jaarplan zijn de wensen die de verschillende fracties hebben geuit aan de griffie, verwerkt
op een manier waarvan wij denken dat ze daar in voldoende mate aan tegemoet komen 
en tegelijkertijd ook haalbaar zijn. Want de werkdruk is hoog. Bij de raad zelf, maar ook 
bij de griffie.  

De dynamiek waarin de griffie opereert is weerbarstig en regelmatig worden we 
ingehaald door de politieke en bestuurlijke realiteit van het moment. Het griffieplan moet 
daarom gezien worden als een dynamisch document en niet iets dat in beton gegoten is. 
Tegelijkertijd zijn we allen doordrongen van het nut en de noodzaak van de verdere 
ontwikkeling van de griffie en de gemeenteraad. We hebben met elkaar 4 speerpunten 
benoemd waar we in het komende jaar met veel plezier en enthousiasme aan gaan 
werken: 

1. Verstevigen van de basis, vereenvoudigen van procedures en doorontwikkeling 
adviesfunctie van de griffie

2. Professionaliseren van de zelfbewuste raad
3. Stimuleren van de open samenwerkingscultuur
4. Betrekken van de samenleving bij de raad

Met als doel om de gemeenteraad nog meer in positie te brengen, meer te verbinden met
haar inwoners en daarmee een bijdrage te leveren aan de lokale democratie in Leusden. 

De griffie heeft er, net als de voorgaande jaren, weer veel zin in om u optimaal te 
ondersteunen en te adviseren!

De griffie, 

Ina  Schutte- van der Schans           Marie Claire van Dijk          Ilona Prins
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Basistaken van de griffie: onafhankelijke 
ondersteuning

De griffie is het ambtelijk apparaat van de gemeenteraad. Wij ondersteunen en adviseren
de gemeenteraad en de fractievertegenwoordigers bij al het werk. De griffie functioneert 
onafhankelijk van de ambtelijke organisatie, maar samenwerking is belangrijk om tot 
goede besluitvorming voor de inwoners van Leusden te kunnen komen. Politieke 
neutraliteit is ons eigen: wij voeren onze werkzaamheden naar eer en geweten uit 
ongeacht de politieke kleur en opvatting van de raad of de fractieondersteuning van de 
raad.

Ruggensteun
De griffie heeft vertrouwen en ruggensteun van de gemeenteraad nodig om goed te 
functioneren. Op deze manier kan de griffie het beste haar adviesfunctie vervullen, 
coachen en (on)gevraagd feedback geven. De griffie werkt samen met de ambtelijke 
organisatie op basis van gelijkwaardigheid. Een goede samenwerking met de ambtelijke 
organisatie en binnen de driehoek, het periodieke overleg van burgemeester, griffier en 
gemeentesecretaris, is essentieel. 

De onzichtbare zichtbare griffie
Een groot deel van het werk van de griffie vindt ‘achter de schermen’ plaats. Dus lang 
niet al onze werkzaamheden zijn zichtbaar voor de raad. En dat is precies de bedoeling. 
Het doel van ons uitvoerende werk is om alles zo goed mogelijk voor de raad te regelen, 
dat iedereen een gelijke informatiepositie heeft en er voor alle raadsleden en 
fractievertegenwoordigers voldoende tijd is voor een gedegen voorbereiding en onderling
overleg. Dit vraagt op de achtergrond veel contact met de ambtelijke organisatie, zowel 
over inhoudelijke beleidsprocessen als over ontwikkelingen in de digitalisering of in wet- 
en regelgeving. Dit gaat niet altijd vanzelf. De griffie duwt en trekt doorlopend, stelt 
kritische vragen en denkt mee. Daarbij vervult de griffie een sturende rol in het goed en 
tijdig nakomen van de afspraken over naleving van termijnen en leggen van contacten in 
de ambtelijke organisatie voor aanvullende afspraken en spreekt het college/de 
ambtelijke organisatie erop aan als de positie van de raad in het geding komt. 
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Speerpunten Griffie 2023

In 2023 komt daar de uitbreiding van de griffie met 0,8 fte ondersteuning  bij. Dit 
betekent dat de dagelijkse ‘going’ concern (ondersteuning en advisering bij uitwisseling, 
de informatieronde en besluitvorming) beter over de griffie verdeeld kan worden. 
Tegelijkertijd is de werkdruk op de griffie wel een punt van aandacht. Deels is dit inherent
aan het type werk. Aan de andere kant moeten er ook momenten kunnen zijn dat er een 
pas op de plaats gemaakt kan worden. Want er is naast het dagelijks werk  juist ook 
ambitie en bevlogenheid om nieuwe dingen op te pakken. Om wensen van de griffie zelf 
en van de gemeenteraad verder vorm te geven. Deze wensen hebben we vertaald naar 4
speerpunten, die deels voortborduren op de eind 2022 ingezette koers  en deels daar een
verdere aanvulling op zijn. De vier speerpunten van de griffie voor het jaar 2023 zijn: 

1. Verstevigen van de basis, vereenvoudigen van procedures en doorontwikkeling 
adviesfunctie van de griffie

2. Professionaliseren van de zelfbewuste raad
3. Stimuleren van de open samenwerkingscultuur
4. Betrekken van de samenleving bij de raad

Speerpunt 1: Verstevigen van de basis, 
vereenvoudigen van procedures en 
doorontwikkeling adviesfunctie

Sinds de dualisering van het gemeentebestuur in 2002 is de raad continu in ontwikkeling 
geweest. Door de dynamiek van de samenleving, het hogere tempo, de toegenomen 
verwachtingen van inwoners en het decentraliseren van taken van nationaal naar lokaal. 
Hierdoor verandert de taak van de griffie ook continu. Toch is de belangrijkste taak van 
de griffie niet veranderd: we ondersteunen en adviseren de raad als geheel als ook de 
individuele raadsleden en fractievertegenwoordigers (zie basistaken van de griffie). Deze 
nieuwe zittingsperiode van de raad kenmerkt zich door veel nieuwe raadsleden, die nog 
weinig ervaring met raadswerk hebben en dat betekent dat de griffie meer personen te 
ondersteunen heeft. En dat moet op een kwalitatief goed niveau gebeuren. We 
constateren daarnaast dat er veel op de raad afkomt. En dat de werkdruk voor 
volksvertegenwoordigers hoog is. En daarmee de werkdruk voor de griffie ook hoog is. 
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Dat pleit ervoor om de beschikbare tijd ook zo effectief en efficiënt mogelijk in te zetten. 
Want zoals gezegd is er veel veranderd sinds 2002. Is het dan nog wel nodig om de 
dingen op dezelfde manier te doen als in het verleden? We gaan in 2023 daarom onze 
processen opnieuw tegen het licht houden en waar nodig actualiseren en efficiënter 
maken. 

Wat gaan we doen?

1.1.  Er gaat heel veel goed op de griffie en er wordt hard gewerkt. De griffie zorgt 
ervoor dat alle dagelijkse zaken rondom de raad goed draaien. Daar is bij de raad ook 
veel tevredenheid over. Hiermee gaan we in 2023 uiteraard door. Maar we 
constateren ook dat procedures soms misschien te ingewikkeld zijn geworden en dat 
het niet altijd meer duidelijk is wie wat doet en wie waar over gaat. Eigen 
verantwoordelijkheid in het werk vinden we belangrijk voor ons werkplezier. Daarom: 

 Gaan we de taakverdeling binnen de griffie tegen het licht houden. Is het helder 
wat de griffie moet doen, wie binnen de griffie wat doet en wat er verwacht wordt 
aan resultaat? En wat prioriteit heeft? Zo nee, vullen we dit met elkaar aan en 
wordt onduidelijkheid weggenomen. 
Planning Q1 2023. 

 Is een ieders persoonlijk werkpakket voldoende in balans met energiegevers en 
energiekosters en is het werkpakket in de beschikbare tijd uitvoerbaar?  De griffier
neemt deze onderwerpen mee in de jaarlijkse gesprekscyclus, zodat dit 
automatisch meer bespreekbaar wordt.
Planning: Startgesprek in Q1 2023 en doorlopend gesprek in de rest van het jaar. 

 De griffie investeert in elkaar om de werksfeer goed en gezond te houden. Met 
een goede dosis werkplezier en een sociaal veilige werkomgeving worden de 
beste resultaten behaald. De bereidheid om elkaar te helpen is heel groot en de 
griffie wordt ervaren als een plek waar iedereen zichzelf kan en mag zijn. Dat is 
iets om trots op te zijn.  We gaan werken aan een betere spreiding (en beleving) 
van de werkdruk en we investeren ieder kwartaal tijd aan open onderlinge 
gesprekken, die niet over de inhoud van het werk gaan, maar over samenwerking,
werkdruk en andere zaken waar we op de griffie tegen aan lopen. Zo kunnen we 
als team nog verder groeien en houden we met elkaar de werk-privé balans meer 
in de gaten. 
Continu en vier jaarlijks evaluatie met elkaar van hoe het gaat.

 Evalueren we de (administratieve) processen op de griffie en brengen we waar 
nodig verbeteringen en/of vereenvoudigingen aan. Waar deze processen ook de 
raad raken, leggen we een voorstel aan het Presidium voor. Waar deze processen 
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de ambtelijke organisatie raken, wordt dit met de Gemeentesecretaris en in de 
driehoek besproken. 
Planning: Q1 en Q2 2023.

 Verstevigen we de tactische en strategische adviesfunctie van de griffie. Nu de 
griffiebezetting meer op orde is, taken helder belegd zijn en procedures waar 
mogelijk vereenvoudigd worden, komt er naar verwachting meer tijd beschikbaar 
voor de raadsadviseur om de raad en de individuele raads- en 
fractievertegenwoordigers gevraagd en ongevraagd van advies te voorzien. Maar 
tegelijkertijd moet de raad beseffen dat de griffie niet dezelfde kennis en kunde en
tijd heeft van en voor ieder onderwerp als dat verwacht mag worden van de steller
van een raadsvoorstel. 

Als we het hebben over tactisch en strategisch advies dan hebben we het met name 
over: 

 het individueel sparren met raads- en fractievertegenwoordigers over proces, 
 het sparren over de inzet van de juiste raadsinstrumenten op het juiste moment, 
 het inhoudelijk met fracties meedenken (o.a. bij het opstellen van moties en 

amendementen), 
 het geven van procedurele behandeladviezen aan de gehele raad in een oplegger 

als dit nodig en/of zinvol is, 
 het experimenteren met het geven van een wat meer inhoudelijk advies aan de 

raad(sleden) als de griffie constateert dat er een voorstel ligt dat niet in lijn is met 
eerdere afspraken of voorstellen waarvan andere zaken opvallen.  
Planning: doorlopend.

1.2.  Er komt veel op de raad af. De werkdruk is hoog. En het lijkt er niet op dat dit zal 
veranderen. De gemeente Leusden is voortdurend in beweging . Dat betekent dat er 
veel gebeurt en er daarom ook veel van de raad(sleden) verwacht wordt. Een 
gemeenteraad, die voor het overgrote gedeelte bestaat uit (fulltime) werkende 
inwoners van Leusden, die vaak ook nog een gezin hebben. Daarom is het belangrijk 
om de beschikbare tijd van eenieder zo goed mogelijk te benutten. Wat dat ‘zo goed 
mogelijk benutten’ precies is, daarover lijkt geen gedragen uitgangspunt te bestaan. 
We helpen de raad bij de zoektocht ernaar. 

Wat gaan we doen?
 De gesprekken tussen collega’s van de ambtelijke organisatie en de griffie 

alsmede de gemeentesecretaris worden gecontinueerd waarbij vanuit de kant van
de griffie ook steeds aangekaart wordt hoe de raad zo goed en tegelijkertijd ook 
zo efficiënt mogelijk in positie gebracht kan worden en blijven.
Doorlopend 
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 Er wordt in Leusden al gewerkt op basis van een lange termijn agenda (de 
bestuurlijke planning), waardoor er echter nog niet altijd een redelijk zicht is op de
planning van de raad voor de langere termijn. Niet altijd geeft de huidige lange 
termijn agenda een accuraat en volledig beeld. Daar is ruimte voor verbetering. In
goed overleg met de ambtelijke directie zal gekeken worden naar mogelijkheden 
voor optimalisatie. Het presidium heeft geconstateerd dat er in het werkaanbod in 
een jaar nog pieken en dalen zijn. We nemen dit eveneens in onze gesprekken 
met de ambtelijke organisatie mee en onderzoeken hoe dit nog beter kan. 
Q1 2023 en doorlopend 

 Ook kijken we met de ambtelijke organisatie naar de aansluiting tussen de 
uitwisseling en de informatieronde. Deze zitten nu kort op elkaar. En is ingestoken
vanuit de planning van een raadsbehandeling en dan terug redenerend naar een 
datum voor de informatieronde. Dit is niet altijd logisch. En op de onderwerpen 
waar de raad een bredere beeldvorming zou wensen (zie punt betrekken van de 
samenleving bij de raad), is dit in de planning niet meegenomen. Daarbij komt ook
weer in beeld of het landelijk breed gebruikte BOB model, te weten: beeldvorming,
oordeelsvorming en besluitvorming ,als vergadermodel niet een optie is om meer 
structuur te brengen. Daarnaast zal gekeken worden naar meer ruimte voor vaste 
vergadermomenten, zodat dit voor een ieder ook agenda-technisch duidelijker 
wordt welke dagen beschikbaar gehouden moeten worden voor iraadsactiviteiten. 
We nemen dit mee in ons overleg met de fractievoorzitters teneinde te bezien of 
dit kan leiden tot het onderzoeken hoe dit anders kan.  
Q1 2023 

 We onderzoeken of er animo is om een werkgroep van raadsleden te starten die 
wil nadenken over efficiënter vergaderen en het verder terugdringen van de werk-
en vergaderdrukte voor raadsleden. Zijn daar nog mogelijkheden toe binnen de 
huidige vergadersystematiek? Kan de vergaderkalender nog beter worden 
ingericht? Biedt het streambaar maken van de zalen 035 en 036 nog kansen? 
Moet iedere beeldvorming ‘live’ of kan soms volstaan worden met een filmpje of 
een online bijeenkomst? Of is er iets anders nodig en zo ja wat dan. 
Start Q2 2023.

 We willen duidelijke afspraken met de ambtelijke organisatie over de verdeling 
van verantwoordelijkheden op raakvlakken in de organisatie, op dit moment meer 
specifiek m.b.t. de afdelingen Facilitaire Zaken en ICT over de ondersteuning op 
ICT en facilitair terrein van de gemeenteraad. De afgelopen periode is het 
vergadersysteem dankzij de inzet van collega’s van FAZ, ICT en externe 
ondersteuning niet betrouwbaarder geworden, maar het vormt nog een bron van 
stress bij de medewerkers van de griffie. Daarnaast vraagt de digitalisering 
continu aandacht voor de vertaling naar de griffie en de raad.
Q1 2023 en continue.
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Speerpunt 2: Verdere professionalisering van de 
zelfbewuste raad

De komende jaren staat de raad voor grote opgaven, zoals de uitdagingen van de 
verhouding tussen representatieve en participatieve democratie, de hoeveelheid 
informatie en de toenemende complexiteit van dossiers (waaronder regionalisering). Daar
komt bij dat inwoners een afstand ervaren tot ‘het bestuur’. Er wordt dus veel van 
raadsleden verwacht.   

Hoe kan je als raadslid of fractie effectief en doeltreffend blijven functioneren in deze 
veelheid aan lokale vraagstukken? Dit dwingt mogelijk tot het maken van keuzes aan 
welke thema’s meer en minder aandacht wordt gegeven. En afwegingen rond gradaties 
van betrokkenheid en een goede verdeling van de verschillende rollen, die een raadslid 
heeft. Volksvertegenwoordigers, die hun instrumenten optimaal inzetten om hun 
kaderstellende en controlerende rol goed in te vullen.

Vanwege de belangrijke rol die de raad heeft, is het investeren in de raad en de 
raadsleden en fractieondersteuners belangrijk. Voor een sterke lokale democratie.

Tegelijkertijd is het budget dat de raad beschikbaar heeft voor professionalisering 
beperkt.  Het Presidium heeft aangegeven in 2023 graag  minimaal één keer aandacht te 
besteden aan het onderwerp integriteit en een voorzitterstraining te willen organiseren. 
Daarmee wordt het beschikbare budget naar verwachting al overschreden. Advies van 
de griffie aan de raad is om structureel extra middelen te reserveren voor de 
ontwikkeling van de raad en haar leden. En dit bij de Kadernota te regelen. 

Wat gaan we doen?

 We werken aan een weerbare raad. Oneigenlijke beïnvloeding op de 
democratische besluitvorming is onwenselijk en onacceptabel. Het kan hierbij 
gaan over integriteitskwesties, ondermijning en agressie. Een weerbaar bestuur is 
een bestuur dat krachtig in zijn schoenen staat en zijn werk kan doen in een 
veilige omgeving waarin aandacht is voor preventie, begeleiding en nazorg. Zeker 
als we meer naar buiten gaan treden, meer contacten op gaan zoeken en meer 
bekendheid verwerven, is het raadzaam om ook te werken aan het versterken van
een weerbare raad. Daarbij denken we minimaal aan een opfriscursus over 
integriteit en/of een weerbaarheidstraining. Ook onderzoeken we of er een 
protocol integriteit voor politiek ambtsdragers moet komen. De griffie is alert op 
mogelijke integriteitsvraagstukken en voert overleg met raadsleden, 
fractievertegenwoordigers en de burgemeester. 
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Minimaal 1 bijeenkomst in 2023.
 We organiseren een raadsavond over het zo goed mogelijk benutten van politieke 

instrumenten.
Q1 2023.

 In 2023 willen we een nieuwe start maken met de training van voorzitters. Deze is 
positief ontvangen. Een aantrekkelijke vergadering is voor iedereen belangrijk. 
Voor de deelnemers en de kijkers. We houden de kennis actueel en blijven met 
elkaar sparren. 
Twee keer in 2023.

 We organiseren een aantal uitwisselingsbijeenkomsten waarin raadsleden en 
fractie-ondersteuners hun inhoudelijke kennis kunnen verbreden en die het 
denkkader kunnen verruimen. De inhoud raakt niet direct aan een raadsvoorstel 
dat voorligt, maar sluit wel aan bij de belangrijke opgaven die in Leusden spelen.
Een viertal bijeenkomsten in 2023.

 In 2023 willen we een start maken met het houden van ‘100-dagen’ gesprekken 
met nieuwe raads- en steunfractieleden. Deze gesprekken leveren aan de kant 
van de griffie waardevolle informatie op over hoe wij raads- en steunfractieleden 
nog beter kunnen ondersteunen en waar er nog vragen zijn over het raadswerk. 
Q1, Q2, Q3 en Q4 2023.

 Samen met de (interim)gemeentesecretaris wordt er in 2023 een ronde langs de 
fracties gemaakt met als oogmerk wat er van de griffie wel en niet verwacht kan 
worden. De griffier maakt rond de zomer een nieuwe ronde langs de fracties om 
de voortgang van het griffiejaarplan te monitoren en nieuwe input voor het jaar 
2024 op te halen.
Q1 en Q3 2023.

 Regionalisering en aanpassingen van wetten hebben direct invloed op het lokaal 
bestuur, denk aan de nota verbonden partijen, de nieuwe Wet op de 
Gemeenschappelijke Regelingen (WGR), aanpassing van de Gemeentewet en de 
Wet Open Overheid. We geven de rol van raadsrapporteurs verder vorm.

 De banden met andere griffie(r)s worden aangehaald. De griffier investeert in het 
regionetwerk, de kring van griffiers.
Doorlopend.

 En uiteraard vervult de griffie continu een belangrijke rol in het zo goed mogelijk 
in positie brengen van de raad en zijn leden (basistaken).
Doorlopend.
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Speerpunt 3: Stimuleren van de open 
samenwerkingscultuur

Het coalitieakkoord in Leusden biedt ruimte voor inbreng van niet coalitiepartijen. Dit 
betekent, dat het akkoord op hoofdlijnen, niet op alle vraagstukken een passend 
antwoord heeft. En bovendien dat er ruimte voor de raad is om zelf ook een strategische 
raadsagenda op te stellen. Inmiddels heeft een werkgroep SRA een longlist opgesteld, die
na ambtelijke toetsing en appreciatie college zal kunnen leiden tot een definitieve SRA. In
het voorjaar 2023 krijgt deze agenda haar afronding en zijn vertaling naar kadernota en 
begroting.

Wat gaan we doen?

 Er is in 2022 over het onderwerp SRA meermaals gesproken in werkgroepverband.
Deze sessies zijn mede voorbereid en ondersteund door de griffie. In 2023 praten 
we hier verder over.
Sessies Q1

 Het traject naar de begroting 2023 – 2026 toe was nog geen goed voorbeeld van 
een nieuwe samenwerkingscultuur. De raad werd niet altijd tijdig geïnformeerd en 
kreeg weinig inzicht in de afwegingen die het college had gemaakt. De griffie 
denkt graag met het college en de raad mee hoe dit in de toekomst sterk 
verbeterd kan worden.
Continue.

 We merken dat er, ondanks aandacht hiervoor vanuit de griffie, toch nog 
onbekendheid is in de ambtelijke organisatie met wat de griffie precies is, doet en 
kan betekenen. En wat de rol is van de raad. Dat een dossier niet ophoudt na een 
raadsvoorstel, maar dat de uiteindelijke besluiten door de raad worden genomen, 
op voorstel van het college. We blijven investeren in de interne zichtbaarheid van 
de griffie. Door berichtjes op intranet te plaatsen, bij te dragen aan het 
inwerkprogramma voor nieuwe medewerkers, de overleggen te continueren en op 
inhoud verder uit te bouwen.
Hele jaar door.

 De mening van de raad komt tot stand en tot uiting in de verschillende fases van 
het vergadermodel. Het is belangrijk dat dit debat goed gevoerd wordt en goed tot
uiting komt. We werken hieraan door de debattraining aan voorzitters te 
continueren (als begeleiders van het openbare debat) en door een debattraining 
aan de raad aan te bieden. 
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Speerpunt 4: Het betrekken van de samenleving 
bij de gemeenteraad

Een lokale democratie kan niet zonder goede verbindingen tussen haar inwoners en het 
bestuur. Natuurlijk is de raad gekozen door de inwoners van Leusden, maar de kwaliteit 
en acceptatie van besluitvorming en beleid kan verder verhoogd worden met kennis en 
inbreng vanuit de samenleving. Maatschappelijke opgaven worden steeds groter. Daarbij 
moet je willen samenwerken met inwoners, bedrijfsleven en instellingen. Een goede 
samenwerking kan tot stand komen als je in verbinding met elkaar staat: als je elkaar 
opzoekt, het gesprek aangaat, luistert en open staat voor elkaars meningen en ideeën. 

Dat beseft de gemeenteraad van Leusden. Daarom heeft de raad eind 2022 besloten in 
zichzelf te investeren en 0,8 fte ondersteuning griffie aan de formatie van de griffie toe te
voegen. Met deze uitbreiding streven we er ook naar de communicatie met de 
samenleving verder vorm te gaan geven. Daartoe wordt gestart met een 
raadswerkgroep, die zich richten op de communicatie met de inwoners in al haar 
facetten. We gebruiken 2023 als een jaar om te ontdekken. Wat werkt, wat werkt niet en 
hoe behalen we het beste resultaat in de relatief beperkte beschikbare tijd van de raad 
en de griffie.

Wat gaan we doen?

We gaan aan de slag met de speerpunten die de werkgroep ‘wat doet de raad voor u’ 
heeft opgesteld. Dit betekent dat we in 2023:

 0.8 fte griffieondersteuning werven en aannemen.
Januari 2023

Maar ondertussen gaan we ook aan de slag. Er wordt in 2023 alvast:

 Een start gemaakt met het komen tot initiatieven om de uitwisseling en 
informatierondes anders in te richten en verbreden naar beeldvorming  in 
samenspraak met inwoners en andere belanghebbenden (deskundigen, 
organisaties, instellingen en bedrijven). De griffie komt met een voorstel welke 
uitwisselingen en informatierondes zich daar in 2023 het meeste voor lenen op 
basis van de lange termijnagenda en overleg met de ambtelijke organisatie. De 
beeldvormingen kunnen ook op locatie plaatsvinden, maar er wordt ook gekeken 
naar digitale mogelijkheden om participatie vorm te geven.
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Q1 2023 start en daarna doorlopend.
 Gewerkt aan heldere communicatie naar bewoners, organisaties en bedrijven over

wat er in de gemeenteraad besproken gaat worden en welke beslissingen er 
genomen zijn en wat het effect daarvan is in de praktijk. 
Voor (gekoppeld aan de commissiebespreking) en na iedere raadsvergadering en 
gekoppeld aan de ‘oplevering’ / tastbare uitvoering van besluiten. 

 De spelregels van de raad beter uitleggen. In de organisatie, in de samenleving en
gericht op verschillende doelgroepen.
Continu, maar met aandacht voor momenten dat er ook echt wat te 
communiceren valt.

 Zichtbaarheid van de raad in de kernen en wijken. Organisatie van brede 
ophaalmomenten.
In iedere kern in ieder geval 1 bijeenkomst.

 Gewerkt aan het aantrekkelijker maken van de inspreekmogelijkheid voor 
inwoners, waarbij er vanuit de griffie meer aandacht is voor voor- en nazorg.
Continue.

 We evalueren de effecten van de inzet in 2023. Met een vooruitblik naar wat er 
dan nodig is in 2024 (qua activiteiten, budget en inzet van medewerkers griffie).
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